
1 

 

RG 0012.1.2.2018                      
 

  P r o t o k ó ł    Nr 2/2018  
         z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      

 w dniu 26 listopada 2018 r. 
 
 

Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.                             
Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji     
Justyna Dziemba.                                          
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.   

Ad. 3. 

Przewodnicząca komisji Justyna Dziemba przedstawiła porządek posiedzenia.                                            
Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  
4. Ustalenie wysokości podatków i opłat lokalnych na rok 2019. 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 19 listopada 2018 r.  
7. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
8. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 
9. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad. 4. 

Przewodnicząca  komisji,  Pani  Justyna Dziemba przekazała głos Naczelnik Wydziału Podatków  i 
Opłat, Pani Joannie Szymańskiej w celu przedstawienia i omówienia tematu – „Ustalenie wysokości 
podatków i opłat lokalnych na rok 2019”. 

Naczelnik Pani Joanna Szymańska poinformowała, że jeżeli chodzi o stawki podatku od 
nieruchomości na 2019 rok proponuje się przyjęcie stawek podatku od nieruchomości według 
obwieszczenia zamieszczonego w Monitorze Polskim z dnia 3 sierpnia 2018 r. Przedstawione stawki 
są stawkami maksymalnymi, które wzrosły w stosunku do roku 2018 o 1,6 %. Jedynym wyjątkiem jest 
stawka dla budynków pozostałych (stodoły, chlewy, komórki gospodarcze) po byłych gospodarstwach 
rolnych, dla których zamiast stawki zaproponowanej w obwieszczeniu w wysokości 7,90 zł proponuje 
się stawkę 6,10 zł. Spadek dochodów z tytułu obniżenia stawki wyniesie 115.000,00 zł. Następnie, 
Pani Joanna Szymańska przedstawiła i omówiła stawki podatku od nieruchomości w gminach 
ościennych w roku 2017 tj. Wielowieś, Tworóg, Kalety, Tarnowskie Góry - materiał stanowi                      
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu oraz przedstawiła stawki podatku od nieruchomości w Gminie 
Zbrosławice na rok 2019 – materiał stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   

Radna, Pani Karina Respondek  zapytała, jaki przychód został zaplanowany w budżecie gminy w 
związku z wybudowaną strefą logistyczną w Szałszy?      
 Pani Joanna Szymańska odpowiedziała, iż jest określona kwota szacunkowa, jednakże takie 
informacje objęte są tajemnicą skarbową. Podatnik przedłożył kompletną dokumentację do podatku i 
zgodnie z posiadanymi dokumentami nie wystąpiły żadne nieprawidłowości. Wszystko w podatku 
zostało ujęte.  

Przewodnicząca komisji, Pani Justyna Dziemba zapytała, czy istnieje szansa pozostawienia podatku 
od środków transportowych na poziomie roku 2017?      
  Pani Joanna Szymańska odpowiedziała, że ustalanie stawek podatku należy do Rady 
Gminy. Nie ma obowiązku podwyższania podatku. Podatek może zostać ustalony w tej samej 
wysokości jaka aktualnie obowiązuje. Następnie przedstawiła i omówiła stawki podatku od środków 
transportowych na rok 2019 – materiał stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał o zwolnienia w podatku od nieruchomości na rok 2019, które są 
oznaczone jako drogi symbolem „dr” za wyjątkiem dróg związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej. Jaka ilość takich zwolnień występuje w Gminie Zbrosławice.    
 Pani Joanna Szymańska odpowiedziała, że uchwała w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Zbrosławice na rok 2019 o tej samej treści podejmowana jest od kilku 
lat rok rocznie. Na chwilę obecną nie jestem wstanie podać ilości dróg w związku z prowadzeniem 
działalności gospodarczej.  
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Radny, Joachim Pieczka poprosił o przygotowanie informacji na temat ilości dróg na terenie Gminy 
Zbrosławice, które nie są zwolnione z podatku od nieruchomości, ponieważ prowadzona jest 
działalność gospodarczą.  

Ad. 5. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2029 – I 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Małgorzata Grała. 

Radny, Rafał Kubik zapytał o przedsięwzięcie pn.: „Projekt Przyjaciółka”.    
 Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, że pełnomocnik ds. uzależnień, Pani 
Aleksandra Cappilleri napisała projekt, dzięki któremu otrzymała 5.000,00 zł. Projekt dotyczy zajęć                     
teatralno- artystycznych  dla młodzieży.  

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał o zmianę środków w budżecie związanych z budową 
obiektu sportowego w Wilkowicach. Poprosił o informację w tej sprawie.    
 Naczelnik Wydziału GK, Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że był problem z wykonawcą z 
którym Gmina musiała rozwiązać umowę, gdyż nie wywiązywał się z realizacji umowy. Wykonawcy 
skutecznie zostało dostarczone wypowiedzenie. Została naliczona również kara umowna. Dalszą 
realizację budowy obiektu sportowego będzie prowadził w roku 2019 Gminny Zakład Komunalny.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy została zakończona budowa zbiornika retencyjnego w Kamieńcu?
 p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału GK, Pan Michał Skowron odpowiedział, że z uwagi na 
przedłużający się proces podziału nieruchomości w roku 2018 nie uda się opracować dokumentacji 
projektowej.  

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał o dalszą realizację zadania związanego z budową 
przedszkola w Kopienicy.           
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że Gmina zabezpieczyła środki na to zadanie na rok 2019. 
Środki budżetowe na rok 2020 zostały przeniesione z roku 2018 r. W roku 2018 Gmina oczekiwała w 
na pozwolenie zasilania przedszkola gazem. Dodał, iż w dniu dzisiejszym otrzymał informację, iż 
Starosta wydał pozytywną decyzje w tej sprawie.   

Radny, Pan Wiesław Topór zapytał o plany remontowe w roku 2019 związane z rozbudową ulicy 
Traugutta w Zbrosławicach.          
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że w budżecie gminy zabezpieczono 500.000,00 zł na 
rozbudowę I etapu w roku 2019. Planowano rozpoczęcie remontu od budowy kanalizacji deszczowej, 
jednak sprawa jest w trakcie załatwiania.   

Radny, Pan Grzegorz Kłaczek powiedział, iż w projekcie budżetu nie ma ujętych środków na 
rozbudowę przedszkola w Wieszowie. Zapytał, jak sprawa wygląda.     
 Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, że adaptacja budynku pomieszczenia przy 
ulicy Bytomskiej 146 w Wieszowie nadal trwa. Mniejszość Niemiecka dopiero dwa dni temu opuściła 
budynek. Gminny Zakład Komunalny na polecenie projektanta dokonuje skuwania tynków oraz 
odkrywek stropów. Prace remontowe trwają. 

Radny, Pan Harald Góra zapytał od jakiego inwestora prywatnego nastąpi opłatne przejęcie sieci 
wodociągowych i kanalizacyjnych.        
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że sprawa dotyczy przejęcia sieci kanalizacji deszczowej 
wybudowanej w Szałszy na ulicy Dębowej. Z końcem 2017 roku została podpisana umowa z 
założeniem rozbudowy sieci kanalizacyjnej.  

Radny, Pan Grzegorz Kostka powiedział, że OSP Łubie miało obiecane środki budżetowe na dalszą 
modernizację (remont) ulicy Długiej w Łubiu. Dlaczego w uchwale nie ma ich wyszczególnionych?
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że sprawa zostanie przedstawiona podczas omawiania 
projektu budżetu na rok 2019, aczkolwiek sprawa dotyczy remontu, gdzie na paragrafie remontowym 
zaplanowana jest kwota 200.000,00 zł.    

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał na jakim etapie znajduje się zagospodarowanie terenu 
rekreacyjno – sportowego w Czekanowie? Czy przetarg został rozstrzygnięty? Poprosił o 
przedstawienie bliższych informacji w tej sprawie.      
 Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, że Gmina rozpocznie postępowanie 
przetargowe z początkiem roku 2019.     
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Radny, Pan Joachim Pieczka poprosił o bliższe informacje w sprawie przebudowy kanalizacji 
deszczowej w Czekanowie.         
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że przetarg nie został jeszcze ogłoszony, gdyż Gmina 
czeka na pozwolenie od Wojewody. Część ternu należy do Gminy, gdzie pozwolenie na przebudowę  
wydaje Starost Tarnogórski, natomiast druga część leży w drodze krajowej, gdzie pozwolenie wydaje 
Wojewoda Śląski.  

Radny, Pan Klaudiusz Aplik zapytał, czy zmniejszona kwota związana z limitem nakładów na 
przydomowe oczyszczalnie ścieków w Przezchlebiu związana jest z brakiem zainteresowania? 
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że kwota zostaje zmniejszona z uwagi, iż w roku 2018 
zostały ogłoszone dwa przetargi na wyłonienie wykonawcy, jednak wykonawcy nie udało się wyłonić. 
Aktualnie został ogłoszony trzeci przetarg na wyłonienie wykonawcy.  

Radny, Pan Klaudiusz Aplik dopytał, jakie jest zainteresowanie mieszkańców Przezchlebia w sprawie 
budowy przydomowej oczyszczalni ścieków?       
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że w drugim etapie, gdzie wnioski były składane do 
czerwca 2017 roku osób zainteresowanych było 7. W trzecim etapie, gdzie wnioski były składane 
marca 2018 roku osób zainteresowanych było 4.    

Przewodnicząca Komisji, Pani Justyna Dziemba zapytała, czy Gmina będzie ponawiać nabór na 
budowę przydomowych oczyszczalni ścieków?       
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że nie.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 2 głosy „wstrzymuję się”). 

b)   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 - II 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Pani Małgorzata Grała. 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, w którym miejscu będzie budowany zbiornik 
bezodpływowy w Ptakowicach?         
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że zbiorniki miał powstać przy byłym domu nauczyciela. 
Przez rok Gmina szukała projektanta, który mógłby zaprojektować zbiornik, jednak nie było chętnych.   

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, do jakiego celu miał służyć zbiornik bezodpływowy?
 Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, że Gmina kiedyś sprzedała dom, a 
szambo z tego domu zostawiła sobie. W chwili obecnej stan szamba jest nieciekawy.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

c)   w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok - III 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska.  

Radna, Pani Karina Respondek powiedziała, że logistyka w Gminie rozwija się bardzo powoli i to 
mieszkańcy utrzymują Gminę Zbrosławice. Potrzeb z roku na rok jest coraz więcej. Następnie Radna 
złożyła formalny wniosek o utrzymanie podatku od nieruchomości na poziomie roku 2018.   

Komisja przystąpiła do głosowania nad wnioskiem formalnym w sprawie utrzymania podatku od 
nieruchomości na bazie roku 2018:  
- 7 głosów „za”, 
- 7 głosów „przeciw”,                       
- 1 głos „wstrzymuję się”. 
 
Radna, Pani Karina Respondek zaproponowała, by obniżyć podatek od nieruchomości o 0,3 lub 0,4 
zł.                                     

Pani Joanna Szymańska powiedziała, że najlepiej będzie przedstawić symulację Radnym, gdy 
zostanie przyjęty jakiś procent do obliczenia podatku. 
  
Radny, Pan Joachim Pieczka zaproponował, by przedstawić Radnym kwotę, która będzie do ścięcia w 
budżecie gminy na rok 2019 w przypadku  wzrostu podatku od nieruchomości w stosunku do roku 
2018 o 1%.   
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Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski poprosił o wskazanie przez Radnych z których działów 
ma zostać ścięta kwota, która za moment zostanie podana przez Panią Szymańską.  

   Pani Joanna Szymańska powiedziała, że  jeżeli Gmina podniesie podatek  od nieruchomości     
o 1%, to wówczas z budżetu gminy na 2019 rok należy odjąć 205.600,00 zł.  
 

 Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

 Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  powyższy  projekt  uchwały  (9  głosów  „za” , 5  głosów  „przeciw”                          
 i 1 głos „wstrzymuję się”). 
 

 d)   w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2019 rok - IV 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska.  

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 1 głos „wstrzymuję się”). 

e)   w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Zbrosławice na 2019 rok - V 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska.  
 
 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

f)   w sprawie  inkasa  podatku  od nieruchomości,  rolnego,  leśnego,  opłaty targowej  oraz  określenia   
     inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2019 roku – VI  
 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska.  
 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”).                                 
    

g)   w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie Gminy Zbrosławice na 2019 rok – VII  
 
Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat, Pani Joanna Szymańska.  
 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

Pani Joanna Szymańska dodała, iż w gestii Rady Gminy leży uchwalenie stawki podatku rolnego i 
leśnego. Jeżeli Radni nie podejmą uchwały o obniżeniu ceny skupu żyta i ceny skupu drewna, to 
wówczas przyjmuje się, że stawki podatku rolnego będą wynikały z kwot określonych w ustawie. 
Gmina nie przygotowała projektu uchwały w tej sprawie, gdyż zostały założone do projektu budżetu na 
2019 rok stawki tych podatków na poziomie określonym ustawą. Na 2019 rok stawka podatku rolnego 
została założona w kwocie 271,80 zł dla gruntów nie stanowiących gospodarstwa rolne oraz 135,90 zł 
dla gruntów stanowiących gospodarstwa rolne. Jeżeli chodzi o podatek leśny w przypadku nie podjęcia 
uchwały o obniżce ceny sprzedaży drewna stawka na 2019 rok będzie wynosić 42,24 zł. 

Radny, Pan Marek Minkus zaproponował, by podatek rolny pozostał na poziomie roku 2018, gdyż rok 
2018 był rokiem ciężkim dla rolników z uwagi na suszę w Polsce. Następnie złożył formalny wniosek o 
pozostawienie stawki podatku rolnego na poziomie roku 2018.     

Pani Joanna Szymańska powiedziała, że jeżeli przyjmiemy podatek rolny na poziomie roku 2018 , to w 
projekcie budżetu na rok 2019 należy założyć spadek dochodów o kwotę 76.751,00 zł.                          

Komisja przystąpiła do głosowania nad wnioskiem formalnym w sprawie utrzymania stawki podatku 
rolnego na bazie roku 2018:  

- 12 głosów „za”, 
- 0 głosów „przeciw”,                       
- 3 głosy „wstrzymuję się”. 
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h)   w sprawie diet dla sołtysów Gminy Zbrosławice – VIII  
 
Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga.  

 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

i)    w   sprawie   wieloletniego  planu   rozwoju  i  modernizacji  urządzeń   wodociągowych  i  urządzeń  
     kanalizacyjnych na lata 2018-2022 – IX  
 

Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Pan Michał 
Skowron.  

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, czy zadania ujęte w planie na rok 2018 zostaną 
zrealizowane do końca roku 2018? 

Pan Michał Skowron odpowiedział, że tak. 
 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

j)   w sprawie  zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa   
     oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso w roku 2019 – X  
 

Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Pan Michał 
Skowron. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

k)   w  sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym położonych w Gminie Zbrosławice w miejscowości  
      Wieszowa – XIV  
 

Projekt w/w uchwały przedstawił Podinspektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska, Pan Piotr Kupka. 

Radny, Pan Grzegorz Kłaczek zapytał, w którym dokładnie miejscu znajdują się nazwy podanych ulic?
  Pan Piotr Kupka odpowiedział, że ulice znajdują się na nowym osiedlu za dworcem.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

l)    w sprawie nadania  nazwy  drodze  wewnętrznej  położonej  w Gminie  Zbrosławice w miejscowości  
     Wieszowa – XV  
 
Projekt w/w uchwały przedstawił Podinspektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska, Pan Piotr Kupka. 

Radny, Pan Wiesław Topór zapytał, czy nazwy ulic były również konsultowane z mieszkańcami 
sołectwa Wieszowa?          
  Pan Piotr Kupka odpowiedział, że w pierwszej kolejności Gmina musi otrzymać zgodę 
współwłaścicieli, ponieważ wszystkie drogi wewnętrzne są współwłasnością osób, które zakupują 
działki w tych terenach.   

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

m)   w  sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
       gminy  Zbrosławice  dla  obszaru  nieruchomości   określonego  numerami  ewidencyjnymi  działek  
       223/6, 1310/12, 2609/12, 2603/12 obręb Zbrosławice – XVI  
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Projekt w/w uchwały przedstawił Podinspektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska, Pan Piotr Kupka. 

Radna, Pani Karina Respondek zapytała o szerokości drogi, która ma powstać w tym rejonie. 
Pan Piotr Kupka odpowiedział, że w studium zagospodarowania przestrzennego droga jest 

zaznaczona o szerokości 10m.    
 

Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał, czy zmiana miejscowego planu dotyczy tylko drogi, gdyż na 
załączonych zdjęciach graficznych są również zaznaczone dwie działki? 

Pan Piotr Kupka odpowiedział, że droga musi mieć szerokość 10m i Gmina musi wydzielić   
część terenu z działek znajdujących się obok.       
 
Radny, Pan Joachim Pieczka zapytał o koszty związane z cząstkową zmianą planu 
zagospodarowania przestrzennego? 

Pan Piotr Kupka odpowiedział, że zapytanie ofertowe jest w trakcie przygotowań. Po podjęciu 
przez Radę Gminy uchwały, uchwała zostanie dołączona do zapytania ofertowego.   
 
Radna, Pani Karina Respondek zapytała, czy jest możliwość poszerzenia również ulicy Spokojnej w 
Zbrosławicach? 

Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że jeżeli chodzi o połączenie ulicy Spokojnej                        
i ulicy Ogrodowej w Zbrosławicach, to technicznie wszystko jest wykonalne, jednak problem dotyczy 
finansów.  
 
Radna, Pani Karina Respondek zapytał, że część ulicy Morcinka w Zbrosławicach do ulicy Korfantego 
jest własnością prywatną, czy przedłużenie będzie dotyczyć terenu przed własnością prywatną? 

Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że na chwilę obecna połączenie nastąpi poprzez drogę 
prywatną, gdyż postępowanie trwa.  
 

 Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 1 głos „wstrzymuję się”). 

n)    w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości diet i zwrotu kosztów podróży radnym Rady   
      Gminy Zbrosławice – XVII 
      
Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga. 

Radny, Pan Wiesław Topór zapytał, czy nazwy ulic były również konsultowane z mieszkańcami 
sołectwa Wieszowa?          
  Pan Piotr Kupka odpowiedział, że w pierwszej kolejności Gmina musi otrzymać zgodę 
współwłaścicieli, ponieważ wszystkie drogi wewnętrzne są współwłasnością osób, które zakupują 
działki w tych terenach.   

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 2 głosy „wstrzymuję się”). 

Ad. 6. 

Komisja jednogłośnie (15 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 19.11.2018 r.  

Ad. 7. 

W wolnych wnioskach głos zabrali:   

 Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował Radnych o tym, że: 
 do dnia 10 grudnia 2018 roku należy złożyć oświadczenia majątkowe (według stanu na 

dzień 19 listopada 2018 roku); 
 Sesja Rady Gminy odbędzie się dnia 28 listopada 2018 r. o godz. 15:00. 

Ponadto Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, jak wygląda naprawa zniszczonych 
przystanków autobusowych? Zbliża się zima i ludzie marzną. Czy przystanki zostaną naprawione w 
najbliższym czasie?          
 Wójt, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, że sprawę prowadzi Policja. Następnie Wójt 
oddał głos Sekretarz w celu przedstawienia informacji na temat ubezpieczenia. Zniszczonych 
przystanków. 
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 Sekretarz, Pani Katarzyna Zyga poinformowała, iż Gmina będzie zgłaszać sprawę do 
ubezpieczalni. Na chwilę obecną czekamy na zakończenie sprawy przez Policję. Naprawa 
przystanków została już zgłoszona do Międzygminnego Związku Komunikacji Pasażerskiej.  

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poruszył sprawę drogi pomiędzy Karchowicami a Przezchlebiem. 
Miała zostać położona warstwa destruktu, a jak się okazało destruktem zostało zasypanych kilka 
dziur. Na chwilę obecna dziury ponownie się odtwarzają. Problem dotyczy również wycinki gałęzi, 
które znajdują się nad drogą. Zapytał, czy istnieje gwarancja na wykonanie powyższych napraw drogi?
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że Zarząd Dróg Powiatowych realizował naprawy siłami 
własnymi. Gmina w dalszym ciągu będzie interweniować w ZDP w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poruszył problem budynków mieszkalnych znajdujących się w 
Karchowicach, chodzi głównie o budynek przy ulicy Bytomskiej. Mieszkańcy zgłaszają, że przez ściany 
do mieszkań dostaje się woda, gdyż tynk z budynku odpada. Czy jest możliwość zlecenia jakichkolwiek 
napraw?            
  Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, że zapozna się ze sprawą. 

Radny, Pan Wiesław Topór zapytał, jak wygląda naprawa kratki ściekowej na ulicy Wolności w centrum 
Zbrosławic (rejon przystanku autobusowego) oraz problem w rejonie stadniny koni, gdzie podczas 
obfitych opadów deszczu woda z pól spływa wraz z gruzem na jezdnię.     
  Wójt, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, że do końca września 2018 r. sprawa zostanie 
załatwiona. Do końca września br. był wykonawca, jednak odstąpił od wykonania usługi, gdyż nie 
posiada projektu jak to wykonać. Zarząd Dróg Powiatowych zwrócił się do Spółki GZK o wycenę usługi. 
Otrzymawszy wycenę, do tej pory sprawa stoi w miejscu. Gmina wystąpiła z pismem do Starostwa, 
ponieważ w myśl uzgodnień z początku 2018 roku Gmina nie wykorzystał pełnej kwoty, która została 
przydzielona dla Gminy Zbrosławice. Gmina wystąpiła z zapytaniem do Starosty Tarnogórskiego  w jaki 
sposób wykorzystają kwotę, jednak sprawa pozostaje nadal bez odpowiedzi. Sprawa kratki ściekowej 
również była zgłaszana, jednak sprawa pozostaje nadal bez odpowiedzi.    

Radna, Pani Karina Respondek powiedziała, że jest po rozmowie z Panią Dyrektor ZDP. Na chwilę 
obecną kratka ściekowa nie zostanie naprawiona. Na chwilę obecną zostanie naprawiony chodnik przy 
ulicy Wolności w Zbrosławicach w kierunku Kamieńca. Cena naprawy kratki ściekowej to koszt ok. 
10.000,00 zł. Poprosiła również o wyczyszczenie poboczy przez ZDP, zwłaszcza w rejonie stadniny 
koni w Zbrosławicach.   

Radny, Pan Rafał Kubik poruszył problem śmieci znajdujących się na trasie od Wieszowy do 
Zbrosławic. Śmieci znajdują się w rowach. 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zawnioskował o wyczyszczenie poboczy drogi pomiędzy 
Karchowicami a Kamieńcem.  

Radny, Pan Klaudiusz Aplik podziękował za postawienie lustra, które znajduje się na ulicy Polnej 
pomiędzy Karchowicami a Przezchlebiem. Dodał, iż większość ludzi nie zdaje sobie sprawy, że 
zgodnie z obowiązującymi przepisami, pierwszeństwo przejazdu mają pojazdy z ulicy Zielonej. 
Podobna sytuacja jest na ulicy Szkolnej w Przezchlebiu.       
  Pan Jakub Kukliński wyjaśnił, iż odnośnie skrzyżowania ulicy Polnej z ulica Zieloną, Gmina 
posiada opracowany projekt organizacji ruchu, który uwzględnia umieszczenia w tamtym miejscu 
znaku STOP. Na chwilę obecną nie ma możliwości ustawienia znaku, gdyż działka drogowa jest 
bardzo wąska i Gmina musiałaby wejść na teren sąsiedniej posesji. Właściciel posesji nie zgadza się 
na ustawienie znaku na swoim terenie. W kwestii ulicy Szkolnej w Przezchlebiu wyjaśnił, iż Gmina 
planuje ustawienie po stornie południowej Przezchlebia strefę ograniczonej prędkości.     

Następnie Pan Klaudiusz Aplik poruszył problem odpadów, gruzu, złomu, który znajduje się na działce 
przy ulicy Dworcowej w Przezchlebiu i drogi, którą poruszają się pojazdy wyjeżdzające z Hałdy na ulicę 
Tarnogórską. W chwili obecnej jest to przysypane, jednak uzasadnione jest, aby przeprowadzić w tym 
rejonie kontrolę.  

Radny, Pan Marek Minkus dodał, iż w przedstawionym przez Radnego Klaudiusza Aplika miejscu, 
teren jest już zdegradowany. Zniszczone zostało ok. 2 ha pola. Według Radnego Marka Minkusa są to 
odpady z sortowni odpadów           
  Wójt, Pan Wiesław Olszewski wyjaśnił, iż obecnie w tej sprawie jest prowadzone 
postępowanie przez Policję oraz przez WIOŚ.   

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels zapytał, czy nie można na ulicy Zielonej w Przezchlebiu postawić 
znaków poziomych a nie pionowych?        
  Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że zgodnie z prawem o ruchu drogowym pierwszeństwo 
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mają zawsze znaki pionowe. W przypadku jakiejkolwiek kolizji w tym rejonie, będzie to nieprawidłowe 
oznakowanie.  

Wiceprzewodniczący Rady, Pan Alojzy Szyguła zwrócił się z prośbą, by na ulicy Polnej w Ziemięcicach 
zmienić organizację ruchu, gdyż pojazdy poruszają się z bardzo dużą prędkością.     
  Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że po wcześniejszych ustaleniach również zostanie 
wprowadzona strefa ograniczonej prędkości.  

Radny, Pan Joachim Pieczka powiedział, że w Czekanowie pod koniec ulicy Szkolnej, Gmina postawiła 
znaki Św. Andrzeja. Ktoś znaki poodwracał, jak również znaki bardzo słabo są przytwierdzone do 
podłoża. Poprosił o poprawę znaków.         
  Pan Jakub Kukliński wyjaśnił, iż Gmina znaków nie ustawiała, gdyż sprawa należy do Kolei 
Śląskich. Dodał, iż Gmina wystąpi do Kolei o poprawę oznakowania.   

Ad. 8. 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia na 12.12.2018 r. o godz. 1500 w temacie: 
- Opracowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na 2019 rok; 
- Zaopiniowanie budżetu i korekta WPF na rok 2019. 
 
Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż pierwsze posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji odbędzie się 28 listopada 2018 r. po zakończeniu Sesji Rady Gminy.  
 
Ad. 9. 
 

Przewodnicząca komisji Justyna Dziemba podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 
    

           Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

    Inspektor Justyna Cieśla                                           Justyna Dziemba 

 

Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


